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Komisji Polityki Społecznej i Rodziny (nr 170)
13 grudnia 2018 r.
Komisja Polityki Społecznej i Rodziny, obradująca pod przewodnictwem poseł 
Bożeny Borys-Szopy (PiS), przewodniczącej Komisji, rozpatrzyła:

– poprawki zgłoszone w czasie drugiego czytania do projektu ustawy 
o zmianie ustawy o emeryturach i rentach z Funduszu Ubezpieczeń Spo-
łecznych oraz niektórych innych ustaw. (druki nr 3093 i 3098).

W posiedzeniu udział wzięli: Olgierd Podgórski dyrektor Departamentu Polityki Rodzinnej Minister-
stwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej oraz Anna Klemińska dyrektor Biura Ubezpieczeń Kasy 
Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego.

W posiedzeniu udział wzięli  pracownicy Kancelarii  Sejmu: Małgorzata Cholewa, Dariusz Lip-
ski, Brygida Śliwka – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; Maria Iwaszkiewicz, 
Urszula Sęk – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodnicząca poseł Bożena Borys-Szopa (PiS):

Dobry wieczór. Witam wszystkich państwa bardzo serdecznie. Stwierdzam kworum.
W naszym  imieniu  chciałam  przywitać  dyrektora  z Ministerstwa Rodziny,  Pracy 

i Polityki  Społecznej  pana  Olgierda  Podgórskiego  i jednocześnie  przeprosić  za nie-
obecność pana ministra. Jest w Senacie. Jak zdąży, to do nas dotrze, ale upoważnienie 
do wystąpienia pan dyrektor posiada.
Porządek dzienny dzisiejszego posiedzenia został państwu doręczony. Czy jest sprze-

ciw wobec zaproponowanego porządku? Nie słyszę. Stwierdzam zatem, że Komisja przy-
jęła porządek posiedzenia.
Przechodzimy zatem do jego realizacji. W trakcie drugiego czytania do powyższego 

projektu, czyli do rządowego projektu ustawy o zmianie ustawy o emeryturach i rentach 
z Funduszu Ubezpieczeń Społecznych oraz niektórych innych ustaw, zgłoszono dwie 
poprawki. Złożył je Klub Parlamentarny Platforma Obywatelska – Koalicja Obywatel-
ska. Przepraszam bardzo, muszę się nauczyć. Dzięki temu możemy sobie jeszcze raz 
złożyć życzenia świąteczne, żeby się nam może humor poprawił.
Przechodzimy zatem do zaopiniowania poprawek. Bardzo proszę o przedstawienie 

poprawek, bo obie chyba... Pani przewodnicząca Okła-Drewnowicz, bardzo proszę.

Poseł Marzena Okła-Drewnowicz (PO-KO):
Tak  jest.  Proponujemy następujące  poprawki  do projektu ustawy  o zmianie  ustawy 
o emeryturach i rentach.
W art. 1 proponujemy nowe brzmienie artykułu. Może nie będę czytała, bo państwo 

mają poprawki przed sobą. Pierwsza zmiana w art. 1 to tak naprawdę jest zmiana, która 
pochodzi z pierwotnego projektu. To, co jest nowe w tym art. 1... Proponujemy doda-
nie zmiany drugiej w brzmieniu: „po art. 89 dodaje się art. 89a” – „Minimalną kwotę 
podwyższenia świadczenia, waloryzowanego wskaźnikiem ustalonym zgodnie z art. 89, 
określa corocznie, w drodze rozporządzenia, minister właściwy do spraw zabezpieczenia 
społecznego, biorąc pod uwagę informacje o prognozowanych wielkościach makroeko-
nomicznych”.
Generalnie w tej poprawce chodzi o to, żeby zastosować wskaźnik kwotowo-procen-

towy na stałe. Biorąc pod uwagę to, co pan minister Zieleniecki wczoraj mówił na posie-
dzeniu Komisji, żeby corocznie brać pod uwagę sytuację budżetową państwa, sytuację 
budżetową Zakładu Ubezpieczeń Społecznych. Chodzi o to,  żeby corocznie minister, 
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w drodze rozporządzenia, miał możliwość ustalenia tej najniższej kwoty. Czyli walory-
zacja procentowa jest zgodna ze wskaźnikiem określonym w art. 89 ustawy, a tę kwotę 
minimum ma określać sam minister. Tego dotyczy ta poprawka.

Przewodnicząca poseł Bożena Borys-Szopa (PiS):
Bardzo dziękuję pani przewodniczącej. Proszę o stanowisko rządu.

Dyrektor Departamentu Polityki Rodzinnej Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki 
Społecznej Olgierd Podgórski:

Stanowisko negatywne. Dziękuję.

Przewodnicząca poseł Bożena Borys-Szopa (PiS):
Do obu poprawek, tak? Dziękuję bardzo. Biuro Legislacyjne, proszę bardzo.

Legislator Urszula Sęk:
Mamy tylko uwagę techniczną, aby obie poprawki przegłosować łącznie.

Przewodnicząca poseł Bożena Borys-Szopa (PiS):
Bardzo dziękuję. W takim razie przechodzimy do głosowania.
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem obu zgłoszonych poprawek? Bardzo pro-

szę. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał?
Dziękuję. Proszę o podanie wyników.
8 głosów za, 19 głosów przeciw, brak wstrzymujących się. Stwierdzam, że poprawki 

nie uzyskały poparcia Komisji, a tym samym zostały odrzucone.
Pozostaje nam wybór posła sprawozdawcy. Proszę bardzo.

Poseł Marzena Okła-Drewnowicz (PO-KO):
Pani przewodnicząca, rozumiem, że zmiana druga w art. 12 to jest konsekwencja tej 
pierwszej poprawki. Ona została odrzucona, dlatego ta jest teraz bezzasadna, tak? W tej 
sytuacji, oczywiście, składamy wniosek mniejszości.

Przewodnicząca poseł Bożena Borys-Szopa (PiS):
Bardzo proszę, Biuro Legislacyjne.

Legislator Urszula Sęk:
W tej fazie jest to niemożliwe, ponieważ te poprawki i tak będą przegłosowywane. Wnio-
ski mniejszości są do sprawozdania w formie tekstu jednolitego, natomiast teraz po pro-
stu regulamin nie przewiduje takiej możliwości.

Przewodnicząca poseł Bożena Borys-Szopa (PiS):
Dziękuję bardzo.

Poseł Marzena Okła-Drewnowicz (PO-KO):
Rozumiem. Będą przegłosowane na posiedzeniu, tak? Dobrze.

Przewodnicząca poseł Bożena Borys-Szopa (PiS):
Tak. Dziękuję bardzo. Pozostaje nam wybór posła sprawozdawcy. Proponuję, żeby pozo-
stał nim w dalszym ciągu pan przewodniczący Grzegorz Matusiak.
Czy pan przewodniczący się zgadza? Dziękuję bardzo. Czy ktoś  jest przeciw? Nie 

słyszę.
Szanowni państwo, wyczerpaliśmy porządek dzienny dzisiejszego posiedzenia. Dzię-

kuję za udział. Zamykam obrady.


